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Az  Igazságügyi Minisztérium irányítását 2019 júliusában 
vette át, majd 2022. május 24-én ismét Magyarország igaz-
ságügyi miniszterének kérték fel. Hogyan tekint vissza az el-
múlt négy év kihívásaira? 

Sejtettem ugyan, hogy a haza miniszteri szintű szolgálata 
nem mindennapi kihívást fog jelenteni, de a világ eseményei 
minden képzeletet felülmúlóan szóltak közbe. Koronavírus-
világjárvány, háború és egyre nagyobb erejű brüsszeli támadá-
sok hullámai között kellett kormányoznom az  igazságügy 
hajó ját, a navigálásban egy rendkívüli csapat, az Igazságügyi 
Minisztérium munkatársai álltak mögöttem, amiért nagyon 
hálás vagyok. 

A koronavírus-járvány árnyékából hazánk az elsők között 
lépett ki, méghozzá erősebben, mint ahogy abba belemen-
tünk. Ennek hátterében több ezer munkaóra, 14 törvény és 
900 veszélyhelyzeti kormányrendelet állt. Emberfeletti mun-
kát végeztek az Igazságügyi Minisztérium jogászai, és sikerült 
Európa legjavát megelőzve újra működő pályára állítani ha-
zánkat egy megbénult világban. 

A brüsszeli vitákban az igazságügyi tárca sikerrel teljesítet-
te a rá eső feladatát, hiszen az elmúlt időszakban két nagy meg-
állapodást is tető alá hoztunk. Tavaly decemberben a kondicio-
nalitási eljárásban léptünk egy nagyot előre, májusban pedig 
az  igazságügyi csomagot tudtuk lezárni, melyet azóta már 
 végre is hajtottunk.

Kevés embernek adatik meg az  életében, hogy a  hazáját 
kormánytagként szolgálja, így soha nem lehetek elég hálás 
azért, hogy nekem ez a lehetőség megadatott, ráadásul cikluso-
kon átívelően. A munkát folytatom, csupán az európai politika 
másik frontján fogok küzdeni a magyar érdekekért.

Milyen főbb célokat sikerült megvalósítani a klasszikus igaz-
ságügyi területeken? Ezek közül melyekre tekint kiemelt jelen-
tőségűként, melyekre a legbüszkébb? 

A  miniszteri mandátumom alatt elég szerteágazó port-
fólió val rendelkezett az Igazságügyi Minisztérium, különösen 
igaz ez az utolsó egy évre. A klasszikus igazságügyi területe-
ken, például a családjogi jogalkotás vagy az áldozatsegítés te-
rén is sikereket tudtunk elérni. Négy év alatt ötszörösére bőví-
tettük az  Áldozatsegítő Központok hálózatát, amely már 
2024-re – egy évvel az ígért határidő előtt – el fogja érni az or-
szágos lefedettséget. A  családjogi jogalkotás terén sokat tet-
tünk a gyermekek és a családok jogainak erősítése érdekében 
a civil szférával és a jogalkalmazókkal együttműködve. Büsz-
kén mondhatom, hogy a családjogi jogalkotás fókuszában im-
már a kiskorú gyermek mindenekfelett álló érdekeinek védel-
me áll. Arról se feledkezzünk meg, hogy első kinevezésemkor 

sikerült három lépcsőben történelmi méretű, csaknem 70%-os 
bírói és ügyészi illetményemelést végrehajtanunk.

2022 májusában került hozzánk a fogyasztóvédelem terü-
lete. Új fogyasztóvédelmi stratégiát tettünk le az  asztalra, és 
létrehoztuk a Fogyasztóvédelmi Kerekasztalt, amelynek javas-
latai révén máris több fogyasztóvédelmi problémát sikeresen 
kezeltünk. Megkezdtük a Fogyasztóvédelmi Tanács megújítá-
sát és megerősítését is. A magyar emberek érdekeit szem előtt 
tartó, nemzeti elköteleződésű, a globális kihívásokra reagáló 
fogyasztóvédelmi területet sikerült kialakítanunk, melynek 
homlokterében idén a gyermekvédelem áll. 

Emlékezetes a  klasszikus igazságügyi feladatok kapcsán, 
hogy két rekordot is megdöntött a  tárca. 2022 második fél-
évében az Országgyűlés 16, az  Igazságügyi Minisztérium ál-
tal  előkészített törvényt fogadott el. Mindezt a  kollégák úgy 
érték el, hogy közben veszélyhelyzeti jogalkotási körülmények 
vannak, és a 16 törvényből 12-t folyamatosan egyeztetni kel-
lett az Európai Bizottsággal, nem beszélve ezen törvények vég-
rehajtási rendeleteiről. A koronavírus miatti közjegyzői pályá-
zati moratórium feloldása után rekordszámú pályázat kiírását 
és elbírálását tudhattuk a hátunk mögött.

A klasszikus igazságügy mellett ott vannak az uniós ügyek 
is, mely területen szintén szép eredményeket könyvelhe-
tünk  el. Az  Európa Jövője Konferencia kapcsán a  miniszté-
rium széles körben népszerűsítette, bátorította, szervezte, 
koordi nálta a  konferencia magyarországi rendezvényeit, 
melynek eredményeképpen Magyarország dobogós helyre ke-
rült a tagországok között a regisztrált események tekintetében 
több mint 800 rendezvénnyel és 6 polgári panellel. 

Kiemelem még a hazai SOLVIT központ tevékenységét is, 
amely az egyik legnagyobb ügyszámú az Unióban, és 91%-os 
ügymegoldási rátájával a leghatékonyabb.

Az meg tényleg a cseresznye a torta habján, hogy a 2024 
második felében esedékes magyar uniós elnökség sikeres le-
bonyolítása érdekében egy egészen új kormányzati struktúrát 
állítottuk fel az elmúlt hónapokban. 

Büszke vagyok rá, hogy a rám bízott területeken kézzel-
fogható eredményeket tud a minisztérium felmutatni.

Igazságügyi miniszterként sokat dolgozott azért, hogy Ma-
gyar ország az  Európai Unióban valóban egy erős nemzet-
államként tudjon fellépni, amelynek van véleménye, és ennek 
hangot is mer adni, amely akár meg is lephette az Európai 
Uniót. Magyarország és az Európai Unió kapcsolata hogyan 
változott az elmúlt években?

Sokan hajlamosak lesújtóan nyilatkozni az uniós kapcso-
latainkról, a  helyzet viszont nem fekete-fehér. Magyarország 
az európai közösség teljes jogú és büszke tagja. Az Uniót több, 
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nek, mint mi: „No migration, no gender, no war!” Személye-
sen részt akarok venni nemcsak a magyar európai parlamenti 
munkában, de az európai kampányban is, odaállni a hasonló 
gondolkodású pártszövetségek, a  csendes többséget meg-
szólító politikusok mellé Európa-szerte. Az biztos, hogy a fel-
mérések, akár a nemzetközieket, akár a magyarokat nézzük, 
eltolódást jeleznek a konzervatív-szuverenista irányba. Ez még 
nem jelent abszolút többséget, ám az erőviszonyok alapján sok 
olyan képviselő juthat be az Európai Parlamentbe, akik java-
részt a  konzervatív, szuverenista oldalról érkeznek, de nem 
tartoznak egyik klasszikus pártcsaládhoz sem.

Azt látjuk, hogy egy éledő konzervatív mozgalom bonta-
kozik ki Európa-szerte. Erre kell alapozni.

Mint ahogy többször is nyilatkozta, a továbbiakban munká-
ját a  2024-es EP-választások aktív szereplőjeként kívánja 
majd folytatni. Ez  a  feladat azonban, mint fogalma-
zott, egész embert kíván, így az igazságügyi tárca vezetését 
olyannak adja át, aki erre maximálisan tud koncentrálni. 
Négy  sikeres év után milyen érzésekkel adja át a  stafétát 
az  új igazságügyi miniszter, illetve az  európai uniós ügye-
kért felelős miniszter számára?

Hatalmas megtiszteltetés volt számomra ez a négy év, fel-
emelő érzés a  magyar érdekeket képviselni. Azt gondolom, 
hogy mindazokat a feladatokat, amelyeket a kinevezésemkor 
elvállaltam, elvégeztem. Köszönöm a  csapatomnak és a  mi-
nisztérium minden dolgozójának a rengeteg munkát, ők vol-
tak azok, akik nélkül ez nem sikerülhetett volna.

Tuzson miniszter úr felkészült szakember, zseniális jogász, 
ezt a kormányülések alkalmával mindig bizonyította. Biztosan 
méltóan fogja képviselni a magyar érdekeket Deák Ferenc szé-
kében. Bóka miniszter úrral évek óta dolgozunk együtt, min-
dig nagy támaszom volt az „európai hadszíntéren”, tökéletesen 
átlátja az európai politikát. Véleményem szerint egész Magyar-
ország csak nyert az ő kinevezésével, a tudása nemzeti kincs. 
Mindketten erős igazolást jelentenek a  Kormányban. Teljes 
szívemből kívánom, hogy legyen sikeres a megbízatásuk, és te-
gyék naggyá Magyarországot! 

Az interjút készítette: Petrasovszky Berta
2023. július

teljesen más szervezeti és ideológiai alapokon nyugvó intéz-
mény, közösség alkotja. Az  Európai Tanácsban a  magyar 
 miniszterelnök a  legtapasztaltabb vezető. Komoly tisztelet 
övezi ezért.

Az Európai Bizottsággal mindig is konstruktív és szakmai 
alapokon nyugvó párbeszédet folytattunk, amely az esetleges 
nézeteltérések esetén általában sikeres, kompromisszumos 
megoldással végződött.

Nagyobb vitáink leginkább az Európai Parlamenttel van-
nak, amely, ahogy azt a neve is mutatja, egy ízig-vérig politikai 
szervezet. Az EP baloldali többsége – különös módon – a leg-
több támadást a két legkonzekvensebben jobboldali vezetésű 
ország, Magyarország és Lengyelország ellen indítja. Ráadá-
sul, ahogy közelednek az  EP-választások, ezek a  támadások 
egyre inkább sűrűsödnek, és egyre abszurdabb állításokat 
 fogalmaznak meg. Legutóbb például határozatot hoztak arról, 
hogy az Unió legnagyobb demokratikus felhatalmazású kor-
mányával rendelkező országa már nem demokrácia. Ez  is 
az oka annak, hogy a tárcavezetői pozíció helyett más terüle-
ten fogom képviselni hazám érdekeit. Úgy érzem, hasznosabb, 
ha megpróbálom a gyökerénél kezelni a problémát, és az ellen 
küzdeni, hogy a következő uniós ciklusban meg se tudjanak 
indulni a  méltánytalan boszorkányüldözések Magyarország-
gal szemben. Ehhez a  politikai többséget kell megszerezni 
és  megváltoztatni a  baloldali status quo-t az  intézmények 
szintjén.

Sokszor hangoztatta, hogy kiemelt feladatként tekint a ma-
gyar érdekek nemzetközi szintéren való érvényre juttatására, 
amelyhez elengedhetetlen a  konzervatív erők megerősítése. 
Ez  azonban eddig se volt zökkenőmentes. Hogyan látja, 
Magyar ország egyre erőteljesebb jelenléte fényében mennyire 
lesz ez a jövőben könnyű folyamat? 

Hiszem, hogy az  az  út, amin a  magyar emberek járnak, 
máshol is kiépíthető. Nagyon sok választó lehet Európában, 
akiket sem a baloldali progresszió pártjai, de a túl liberálissá 
vált néppárti politikusok sem tudnak megszólítani, mert pél-
dául a  migráció ügyében, a  genderkérdésben és más fontos 
társadalmi kérdésekben nem adják meg azokat a válaszokat, 
melyekre a csendes többség vágyik. Mi, magyarok már régóta 
egységesen gondolkozunk ezekben a kérdésekben, és szeret-
nénk megszólítani azokat az európai „hangokat” is, amelyeket 
elnyom a baloldali mainstream média, de hasonlóan véleked-


